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ODDAJCIE SWÓJ 
GŁOS NA DRUŻYNĘ 
ANDRZEJA 
ZARZECKIEGO 

Rozmowa z Markiem 
Sznejderem, kandydatem do 
rady miejskiej.

Tirówka

Miron chce wybudować 
autostradę przez nasze miasto.

Tłumy na spotkaniu z 
Zarzeckim
Spotkanie z kandydatem na 
urząd burmistrza cieszyło się 
dużym zainteresowaniem, 
a sala Osiedlowego Domu 
Kultury wypełniła się po brzegi. 
Zarzecki odpowiedział na 
każde pytanie mieszkańców. 
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Lokalnie, rzetelnie, z pasjąLokalnie, rzetelnie, z pasją

Temat wyciągu nart wodnych 
jest bardzo bliski Andrzejowi 
Zarzeckiemu, byłemu dyrektorowi 
Centrum Sportu i Rekreacji w 
Augustowie. Z niepokojem przygląda 
się obecnej rzeczywistości.
-Swoją opinię na temat wyciągu 
wyraziłem już latem ubiegłego roku, 
po zawaleniu się słupa. Uważam, 
że pierwszym działaniem powinna 
być szybka odbudowa wyciągu. 
Nie wymagało to zaangażowania 
wielkich pieniędzy, nie chodziło o 
słup na największej głębokości. Myślę, 
że ta naprawa trwałaby tydzień lub 

dwa. Dzięki temu wyciąg mógłby 
funkcjonować przez miesiąc albo 
dłużej w 2023 roku. Mielibyśmy 
pewność, iż będzie działał w 
nadchodzącym sezonie -mówi 
Zarzecki.

Kolejny sezon bez wyciągu?
-Jeżeli słup zawalił się na początku 
lipca, a przetarg ogłoszono w 
listopadzie, to raczej mało realne jest 
uruchomienie wyciągu w czerwcu 
i trudno się temu dziwić. Dawniej 
zaczynaliśmy pracę na wyciągu już 
pod koniec majowych weekendów, a w 

czerwcu można było korzystać z niego 
niemalże podczas każdego weekendu. 
Z informacji wynika, że wykonawca 
ma pół roku na zrealizowanie zadania 
związanego z remontem. Jeśli prace 
zaczną się w połowie marca, to moim 
zdaniem raczej niemożliwe jest, by 
wyciąg zafunkcjonował w tym sezonie 
w zakładanej formule -niepokoi się 
kandydat na burmistrza, a także 
pierwszy dyrektor augustowskiego 
CSiR.

Krzysztof Przekop

Największa atrakcja Największa atrakcja 
Augustowa jest Augustowa jest 

zagrożonazagrożona
W LIPCU UBIEGŁEGO ROKU DOSZŁO DO POWAŻNEGO INCYDENTU. DRUGIEGO DNIA FUNKCJONOWANIA 

JEDEN ZE SŁUPÓW AUGUSTOWSKIEGO WYCIĄGU NART WODNYCH ZNALAZŁ SIĘ NA DNIE JEZIORA 
NECKO. NAJWIĘKSZA ATRAKCJA TURYSTYCZNA MIASTA ZOSTAŁA WYŁĄCZONA Z UŻYTKOWANIA NA 

CAŁY SEZON. CZY W TYM ROKU CZEKA NAS POWTÓRKA Z ROZRYWKI? MIMO SZUMNYCH DEKLARACJI O 
KOMPLEKSOWYM REMONCIE, POD KONIEC PIERWSZEJ POŁOWY MARCA SYTUACJA WYCIĄGU NIE ULEGŁA 

POPRAWIE. SEZON JUŻ ZA TRZY MIESIĄCE.

WYBORY SAMORZĄDOWEWYBORY SAMORZĄDOWEWYBORY SAMORZĄDOWEWYBORY SAMORZĄDOWE
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W naszym malowniczym miasteczku, 
gdzie dzieci bezpiecznie biegały po 
ulicach i chodnikach, miały znowu 
pojawić się TiR-y. Miron uznał bowiem, 
że potrzebna jest droga, ale nie byle 
jaka! Droga dla Tirów. Przez środek 
miasteczka. Wszyscy byli zdziwieni, 
ale Miron tłumaczył, że to krok ku 
nowoczesności.
-Każde nowoczesne miasto ma 
autostradę przez środek -zapewniał z 
przekonaniem.
Nauczyciele i rodzice z pobliskiej szkoły 
pytali: 
-Ale dlaczego obok naszej szkoły? Czy to 
bezpieczne dla dzieci?
-Dzieci muszą się nauczyć nowoczesności 
-Miron wzruszał ramionami. 
Mieszkańcy byli zszokowani pomysłem 
poprowadzenia drogi po plaży przy 
jeziorze. 
-Gdzie będą się bawić nasze dzieci 
latem? -pytali. -Gdzie będziemy łowić 
ryby?
Miron miał odpowiedź na wszystko. 
-Gdzieś indziej. Postęp nie czeka!

Mieszkańcy nie wiedzieli o naradzie, jaka 
odbyła się kilka miesięcy wcześniej w 
gabinecie Sławojka. Jak zwykle była tam 
najdroższa służbowa whisky, słodzony 
szampan i cygara. 
-Ta droga jest niezwykle potrzebna 
-mówił Dobowski. -Moja stacja 
bankrutuje, musimy skierować tam dużo 
ciężarówek. 
-Znakomicie, że ta droga powstanie, będę 
miał bliżej do domu -cieszył się Felek 
Skonopi. 
-Dobuś wszystko wymyślił -Dobowski 
rozwinął mapę. -Droga przejdzie tutaj, 
przy szkole, potem zakręci do centrum 
miasta, przetnie rzekę i skieruje się 
na brzeg jeziora. Kierowcy będą mieli 
wspaniały widok. Trzeba jedynie 
zlikwidować cztery plaże i jeden ośrodek 
wypoczynkowy. 
-A ile to będzie kosztować? -Miron wtrącił 
się do wywodu szefa wszystkich szefów.
-Parę dobrych baniek będzie trzeba 
zorganizować -Sławojek uważał się za 
specjalistę od finansów. Tym razem 
wyjątkowo nie przeklinał. -Na moje 
oko tak ze trzysta. Ale to nie problem, 

sprzedamy obligacje, a jakby zabrakło, 
weźmiemy chwilówkę. Mój szwagier 
pracuje w firmie pożyczkowej, to se chłop 
prowizję zgarnie. 
-Ludzie nas na taczkach wywiozą -Miron 
nie był pewien, czy autostrada przez 
środek miasta to dobry pomysł.
-Wszystko mam wymyślone -Felek 
Skonopi miał entuzjazm w oczach. -Spójrz 
na naszą ulotkę.
-Słowo klucz to POSTĘP -Felek pochylił 
się nad ulotką. -Słowo POSTĘP będziemy 
odmieniać przez wszystkie przypadki. 
Jeśli jakiś dziennikarz, albo opozycja 
będą przeciwni, zrobimy z nich w 
internetach wrogów postępu, zacofanych 
dziwaków, wsteczników, tumanów 
generalnie. Jeśli ktoś powie, że droga 
prowadzi do stacji Dobowskiego, podamy 
go do sądu i wsadzimy do więzienia. To 
że Dobowski jest szefem naszej partii, nie 
ma nic wspólnego z decyzją o budowie 
drogi. Taka jest nasza wersja, której się 
będziemy trzymać. 
Felek sięgnął do teczki.
-Napisałem nawet przemówienie na 
otwarcie autostrady przez środek 
naszego miasta.
Podał kartkę Mironowi.
Drodzy mieszkańcy, przyjaciele, 
współobywatele!
Stoję tutaj dzisiaj, na krawędzi 
przyszłości, patrząc w oczy postępu, 
który nieustannie puka do drzwi naszego 
miasta. A my? My otwieramy te drzwi 
szeroko, witając nowoczesność z 
otwartymi ramionami!
Autostrada, która teraz biegnie przez 
serce naszego miasta, obok szkoły, obok 
piekarni, brzegiem naszego wspaniałego 
jeziora, nie jest tylko betonem i asfaltem. 
To droga ku jasnej przyszłości, symbol 
ambicji i dążenia do doskonałości. 
Nazwiemy ją Tirówka. 
Niech żyje postęp! Niech żyje nasze 
miasto, bo nasze miasto to jego 
mieszkańcy! 
Nie minęło wiele czasu, gdy miasto 
zaczęło huczeć od plotek. Ludzie 
opowiadali historie o tajnych 
spotkaniach, kopertach i korzyściach 
dla wybranych. Mimo działań Felka 
mieszkańcy zjednoczyli się. Prowadzili 
protesty, petycje i spotkania z 
dziennikarzami. 
-Co teraz zrobimy? -frasował się Miron.
-Władza nie może być miękka, musimy 
być twardzi -Dobowski siedział za 
biurkiem Mirona. -Ta autostrada 
powstanie, bo jest potrzebna. A ty Miron 
przestań się mazać i powiedz tym 

Tirówka

durniom, co chcą wodociągu do swoich 
domów, że nie mamy pieniędzy na takie 
głupoty.
Miron myślał już o układaniu pasjansa. 
 

Krzysztof Przekop

Przedstawione sytuacje i postacie są 
wytworem wyobraźni autora, kreacją 
artystyczną, choć autor inspiruje 
się obserwacjami sytuacji i postaci 
prawdziwych. Autor nie ponosi 
odpowiedzialności za jakiekolwiek 
skojarzenia.

Biuro reklamy:
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu 

REDAKCJA
“Przeglądu Powiatowego”
jest stale do Państwa dyspozycji

Bartosz Lipiński
tel. 885 558 504
bartosz.lipinski@powiatowy.eu

Beata Perzanowska
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu 

Krzysztof Przekop
Redaktor naczelny
tel. 607446200
krzysztof.przekop@powiatowy.eu 

PRENUMERATA:
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu
tel. 885 558 504
bartosz.lipinski@powiatowy.eu

Gdy ważne jest, co lokalne

PRZEGLĄD POWIATOWY

Zuzanna Hanysz
tel. 87 643 46 46
zuzanna.hanysz@powiatowy.eu 
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Czas 
na realne 
działania

Andrzej  

Zarzecki
KANDYDAT NA BURMISTRZA AUGUSTOWA
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Andrzej Zarzecki deklarował, że 
doskonale znane są mu potrzeby 
wszystkich mieszkańców, w tym 
obywateli mieszkających w pobliżu 
centrum miasta, np. w blokach na 
osiedlu Śródmieście.
-Decyzja o ubieganiu się o urząd 
burmistrza wiąże się z ogromną 
odpowiedzialnością i nie była 
łatwa. Podjąłem ją ze względu na 

moje doświadczenie i to, że niestety 
Augustów się nie rozwija. Znaleźliśmy 
się w punkcie zwrotnym, ponieważ 
Augustów się wyludnia i zaczyna 
być miastem marginalnym. Jeżeli nie 
odwrócimy tej tendencji i obecnego 
kierunku, będziemy żyli w mieście 
zupełnie pomijanym, o niewielkim 
potencjale, nierozwijającym się 
-przyznał Andrzej Zarzecki.

-Jestem przekonany, że razem ze 
swoją wspaniałą drużyną sprostamy 
wyzwaniom i ponownie skierujemy 
Augustów na ścieżkę realnego 
rozwoju. Dlatego nasze hasło 
brzmi: „Czas na realne działania”, 
nie działania propagandowe czy 
medialne. Problemy augustowian 
są nam doskonale znane. Jednym z 
naszych priorytetów w programie jest 
poprawa komfortu życia mieszkańców. 
Osiedle Śródmieście mierzy się 
przede wszystkim z kosztami życia 
mieszkańców bloków, które związane 
są choćby z wysokimi rachunkami za 
ogrzewanie. Będziemy stawiać nacisk 
na to, by doprowadzić do obniżenia 
kosztów w dzielnicach zależnych od 
miejskiej ciepłowni. Burmistrz ma na 
to zasadniczy wpływ, bo jest jedynym 
właścicielem spółki -powiedział 
Andrzej Zarzecki.

Sukces kandydata na burmistrza
-Uzdrowisko jest siłą napędową 
Augustowa i powinno pobudzić 
miasto do realnego rozwoju. Jedno 
miejsce pracy w turystyce, generuje 
cztery stanowiska pracy wokół tej 
branży. Musimy korzystać z naszego 
niespotykanego potencjału i walorów, 
które sprowadzą do nas turystów i 
kuracjuszy. Oni zostawią tutaj swoje 
pieniądze, a do budżetu miasta 

Tłumy na spotkaniu 

z Zarzeckim

Krówka wyborcza 
i straszne byki

ANDRZEJ ZARZECKI SPOTKAŁ SIĘ Z WYBORCAMI Z OKRĘGÓW 
NR 2 I 3, OBEJMUJĄCYCH M.IN. ŚRÓDMIEŚCIE, ULICĘ WOJSKA 

POLSKIEGO I DZIELNICĘ WYPUSTY. SPOTKANIE Z KANDYDATEM NA 
URZĄD BURMISTRZA CIESZYŁO SIĘ DUŻYM ZAINTERESOWANIEM, 

GDYŻ SALA OSIEDLOWEGO DOMU KULTURY WYPEŁNIŁA SIĘ 
PO BRZEGI. ZARZECKI ODPOWIEDZIAŁ NA KAŻDE PYTANIE 
MIESZKAŃCÓW. CZY NA PODOBNE DEBATY Z SUWERENEM 

ZDECYDOWAŁBY SIĘ URZĘDUJĄCY BURMISTRZ?

Dostajemy relacje od mieszkańców, 
że burmistrz puka do mieszkań 
augustowian i prowadzi agitację 
wyborczą. Urzędujący włodarz 
przekazuje mieszkańcom 
ulotkę wyborczą i słodką 
krówkę. W ulotce znalazły się 
zaskakujące sformułowania, 
które przypomniały nam o 
zawstydzającym folderze 
turystycznym obecnych władz 
Augustowa.
Burmistrz zdobył się na niezwykle 
hojny gest i osobiście dostarcza 
mieszkańcom cukierki, żeby zaskarbić 
ich sympatię. Krówkę wyborczą 
dostają augustowianie, którzy w 
ostatnich latach otrzymywali przede 
wszystkim podwyżki rozmaitych 
rachunków i to w czasie, gdy burmistrz 
otrzymał niemal stuprocentową 

podwyżkę wynagrodzenia. Urzędnik 
wręcza także ulotki wyborcze mające 
promować jego kandydaturę i jego 
ugrupowanie.

Błędy w ulotce burmistrza
W ulotce znajduje się krzyżówka. 
Jedno z pytań brzmi: „Nazwa rzeki, a 
także statku żeglugi augustowskiej”. 
Napisanie nazwy firmy, czyli Żeglugi 
Augustowskiej, małymi literami, 
to błąd ortograficzny. Kilka lat 
temu władze miasta wydały folder 
turystyczny, gdzie znalazło się wiele 
podobnych pomyłek. Prawdopodobną 
odpowiedzią na pytanie z krzyżówki 
ma być Swoboda. Ale takiej rzeki 
nie ma. Czy Żegluga wie o tym, że 
kandydat wykorzystuje jej markę w 
kampanii?

Krzysztof Przekop

Prawdopodobną odpowiedzią 
na pytanie z krzyżówki ma 
być Swoboda. Ale takiej 
rzeki nie ma. 

wpłyną również podatki od właścicieli 
firm, ośrodków i ich pracowników. 
Uważamy, że uzdrowisko powinno 
stanowić najważniejszy punkt w 
naszej mapie drogowej do rozwoju 
miasta -podkreślił Andrzej Zarzecki.
Kandydat na burmistrza zauważył, że 
jego ambitne koncepcje spodobały się 
nawet konkurencji.
-Mogę ogłosić pierwszy sukces 
wyborczy. Inaugurując kampanię 
powiedziałem, że wprowadzę 
kartę mieszkańca. Później nastąpił 
niespotykany przyrost energii 
obecnych władz i na ostatniej sesji 
podjęto decyzję o rozpoczęciu 
wprowadzania karty mieszkańca. 
Uznaję, że stało się tak w efekcie mojej 
propozycji, która doprowadziła do 
błyskawicznych działań. O karcie 
mieszkańca już przed laty mówił 
wieloletni kierownik Centrum Sportu i 
Rekreacji, pan Tomasz Wasilewski. Od 
2020 roku apelował do władz miasta 
o wprowadzenie karty. Mam nadzieję, 
że zacznie ona w końcu funkcjonować. 
To realna korzyść dla osób płacących 
podatki w Augustowie. Podatnicy 
powinni otrzymywać różne przywileje 
od miasta -komentował kandydat na 
funkcję burmistrza.

Krzysztof Przekop
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Podczas nich odsłonięto tablicę 
pamiątkową. Następnie goście mogli 
obejrzeć i wysłuchać prezentacji 
podsumowującej 70 lat działania 
szpitala oraz opisującej jego pierwsze 
kroki przed umieszczeniem instytucji 
na ulicy Szpitalnej.

„Geneza szpitala w Augustowie sięga 
bezpośrednio okresu powojennego i 
wiąże się ściśle z przyjazdem doktora 
Stanisława Sadowskiego w roku 1945. 
Po tygodniowej podróży wagonem 
towarowym z Wilna przyjeżdża 
on do Białegostoku. Tam z miejsca 
zostaje zatrudniony jako chirurg w 
szpitalu PCK. Sadowski przyjeżdża do 
Augustowa, zastaje miasto ogromnie 
zniszczone. Miasto w 70 procentach 
jest w gruzach -brak światła, wody 
pitnej oraz jakiejkolwiek komunikacji. 
W mieście pracuje tylko jeden lekarz. 
Stanisław Sadowski widzi kilkunastu 
chorych leżących na siennikach. 
Chorzy na choroby infekcyjne leżeli 
razem z chorymi poranionymi 
odłamkami min. Niedługo po 
doktorze Sadowskim do Augustowa 
przyjeżdża kolejny lekarz, tym razem 
internista, Leon Jastrzębski. Wraz 
z 3 pielęgniarkami -Niną i Eugenią 
Gronkiewicz oraz Marią Urbanowicz, 
i jedną położną Jadwigą Sobolewską, 
tworzą zgrany zespół, który nie bacząc 
na trudności, niesie pomoc chorym 
o każdej porze dnia i nocy” -tak 

wyglądały początki augustowskiego 
szpitala. 

Wypowiadali się również zaproszeni 
goście -wojewoda Jacek Brzozowski, 
członkini zarządu województwa 
Wiesława Burnos, czytając list od 
marszałka województwa, oraz starosta 
Jarosław Szlaszyński. Gości przywitała 
Danuta Zawadzka, dyrektorka szpitala.

Nagrody i wyróżnienia dla osób 
zasłużonych
Goście otrzymali nagrody. Medal za 
zasługi dla powiatu augustowskiego 
otrzymała Danuta Zawadzka, 
dyrektorka szpitala. Takim samym 
medalem została uhonorowana 
Wioletta Tomaszycka-Bednarczyk, 
zastępczyni dyrektorki ds. opieki 
zdrowotnej. Medale 25-lecia powiatu 
augustowskiego otrzymali: Małgorzata 
Piątek, Stanisław Sokołowski, Wiesława 
Truszkowska, Hanna Klebanowska, 
Marta Maksymowicz i ks. Marian 
Szewczyk. Emerytom funkcyjnym i 
pracownikom szpitala z 30-letnim 
stażem przyznano pamiątkowe 
statuetki.
Relację audio i zdjęcia z wydarzenia 
można obejrzeć na stronie 
dziennikpowiatowy.pl.

Zuzanna Hanysz

Szpital Powiatowy w 
Augustowie obchodzi 70-lecie 

istnienia
TEN ROK JEST DLA SZPITALA W AUGUSTOWIE SZCZEGÓLNY. 
SZPITAL POWIATOWY W AUGUSTOWIE FUNKCJONUJE JUŻ OD 
70 LAT, KONKRETNIE OD 7 MARCA 1954 ROKU. Z TEJ OKAZJI 

ZORGANIZOWANO UROCZYSTOŚCI. 

Medal za zasługi dla powiatu 
augustowskiego otrzymała Danuta 
Zawadzka, dyrektorka szpitala
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Panie starosto, startuje pan z 
komitetu Samorząd Powiatu 
Augustowskiego z hasłem: 
Dotrzymujemy słowa. To odważne 
hasło. Czy w pełni uzasadnione?
- Odważne i w pełni uzasadnione. W 
2014 r. startując w wyborach, a potem 
w ich wyniku obejmując funkcję 
starosty, obiecałem przede wszystkim 
zbilansowanie szpitala, co było 
utrapieniem przez wiele poprzednich 
lat, a następnie jego modernizację i 
doposażenie, rozbudowę hospicjum 
i program budowy dróg i ulic. Z 
zarządem, który rządził przez ostatnie 
lata powiatem udało się te cele w 
pełni osiągnąć. Już po roku szpital 
uzyskał wynik dodatni na swojej 
działalności, w wielu obszarach został 

W czwartek, 7 marca odbyła się 
konferencja prasowa Trzeciej 
Drogi. W jej trakcie przedstawiono 
kandydatów do Sejmiku 
Województwa Podlaskiego oraz 
do powiatu augustowskiego. 
Konferencję prowadzili Piotr 
Olędzki (Polska 2050) oraz Andrzej 
Koronkiewicz (PSL). 

Wybory zbliżają się coraz większymi 
krokami. Wiąże się to ze zwiększeniem 
ilości działań komitetów, które 
wystawiają swoich kandydatów 
oraz przedstawiają swój program i 
obietnice wyborcze. Ostatnio swoich 
kandydatów zaprezentowała Trzecia 
Droga (połączenie Polski 2050 i PSL-u). 

„Jedynki” i „dwójki” na listach 
Trzeciej Drogi
Kandydaci wystawieni przez Trzecią 
Drogę będą walczyć o miejsce w 
Sejmiku Województwa Podlaskiego 

oraz w powiecie augustowskim. 
Liderem listy do sejmiku jest Cezary 
Cieślukowski (PSL). „Dwójką” na 
tej samej liście jest kandydat z 
Polski 2050, Oktawian Pierożyński. 
Do powiatu z okręgu nr 1 (miasto 
Augustów) z pierwszego miejsca 
startuje Piotr Olędzki z Polski 2050. 
Na drugiej pozycji figuruje nazwisko 
Marka Sotko. W drugim okręgu 
powiatu (gminy: Płaska, Lipsk, Sztabin) 
na czołowej pozycji listy znalazł się 
Artur Bogusław Rozmysłowicz (PSL). 
„Dwójką” jest Łukasz Szczerba z Polski 
2050. Na liście w trzecim okręgu 
(gminy: Augustów, Nowinka, Bargłów 
Kościelny) z numerem 1 figuruje 
Andrzej Oleksy (PSL), a z numerem 2 
Joanna Skrzekut (Polska 2050). 

Relację wideo oraz zdjęcia z 
wydarzenia można obejrzeć na 
portalu dziennikpowiatowy.pl.

Zuzanna Hanysz

Dotrzymujemy 
słowa

ROZMOWA Z JAROSŁAWEM SZLASZYŃSKIM, STAROSTĄ AUGUSTOWSKIM 

zmodernizowany, rozbudowaliśmy 
hospicjum do 86 łóżek, przeznaczając 
na służbę zdrowia ponad 25 
milionów zł, zrealizowaliśmy szeroki 
zakres prac drogowych, wymienię 
tylko najważniejsze ciągi drogowe: 
Nowinka-Ateny-Bryzgiel-Płociczno 
wraz ze ścieżką rowerową, Kurianka-
Starożyńce-Bartniki, Bargłów-
Kamionka, przeprowadziliśmy 
gruntowny remont drogi Białobrzegi-
Jaminy-Sztabin-Krasnybór-Jastrzębna, 
wybudowaliśmy 46-metrowy 
most na rzece Biebrzy w Jagłowie, 
wyremontowaliśmy most w 
Mułach, systematycznie odcinkami 
budujemy drogę Gruszki-Rubcowo-
Skieblewo, zbudowaliśmy szereg dróg 
zamiejskich, m.in. Mazurki-Topiłówka, 

Liderem listy do 
sejmiku jest Cezary 
Cieślukowski (PSL). 
„Dwójką” na tej samej 
liście jest kandydat z 
Polski 2050, Oktawian 
Pierożyński. 

do stacji kolejowej w Szczepkach, 
a w Augustowie najważniejsze 
przecież ulice w centrum miasta: 
Osiedlową, Hożą, 3 Maja, Wojska 
Polskiego, Rajgrodzką wraz ze ścieżką 
rowerową, Młyńską, Ks. Skorupki, Ks. 
Ściegiennego, Kościelną, Kopernika. 
I wszystko to dzięki prawidłowej 
gospodarce własnymi środkami i 
pozyskaniu znacznych funduszy 
zewnętrznych – ponad 150 milionów 
zł w ostatniej kadencji. Na dzień 
dzisiejszy zostawiamy powiat bez 
zadłużenia ze znaczną nadwyżką 
z roku ubiegłego. Założone cele 
zrealizowaliśmy więc z nawiązką.

Te działania są rzeczywiście bardzo 
imponujące. Czy równie ambitne 
plany ma pan i pański komitet na 
kolejną kadencję.
- Będzie to oczywiście kontynuacja 
programu modernizacji szpitala, 
planujemy gruntowny remont oddziału 
chirurgicznego i poprawę warunków 
pobytu na pozostałych, doposażenie 
w nowoczesną aparaturę medyczną, 
rozszerzenie zakresu działania na 
najbardziej pilne potrzeby społeczne 
i zachorowania. Drugim priorytetem 
jest edukacja, działania zmierzające do 
dalszej poprawy bazy dydaktycznej, 
jakości kształcenia, wzmacnianie 
zdolnych uczniów i uczniów 
legitymujących się specjalnymi 
potrzebami edukacyjnymi. 
Tradycyjnie wiele uwagi poświęcimy 
rozbudowie infrastruktury drogowej, 
planujemy zbudować most w Suchej 
Rzeczce, przystąpimy do modernizacji 
ciągu drogowego Barszcze-Pruska-
Netta, drogi do Krasnego i szeregu 
dróg w pasie przygranicznym w 
gminie Lipsk i Płaska oraz kolejnych 
ulic, wypełniających funkcję ulic 
powiatowych w Augustowie: 
Turystycznej, Dworcowej, 
Wierzbnej, Nowomiejskiej, 
Kościuszki i Zygmuntowskiej.  
Planujemy usprawnienia z zakresie 
funkcjonowania administracji, m.in. 
dokończenie podjętej w obecnej 
kadencji cyfryzacji map geodezyjnych, 
a także poprawę bazy lokalowej 
pod kątem lepszej i wygodniejszej 
obsługi interesantów. To tylko część 
najważniejszych zamierzeń z bardzo 
ambitnego, ale realnego programu.

Beata Perzanowska
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Augustowskie WOPR to duma naszych 
mieszkańców. Prezes augustowskiej 
organizacji Marek Opolski powiedział 
o niezwykle trudnej współpracy z 
obecnym burmistrzem Mirosławem 
Karolczukiem.
-Od lat dwutysięcznych jestem 
prezesem tej instytucji. Andrzej 

WOPR traktowane 
po macoszemu

DOTYCHCZAS SŁYSZELIŚMY OPINIE, ŻE OBECNE WŁADZE MIASTA TRAKTUJĄ PO MACOSZEMU TURYSTYKĘ. TERAZ SPRAWA JEST JESZCZE 
POWAŻNIEJSZA, BO CHODZI O BEZPIECZEŃSTWO LUDZI PRZEBYWAJĄCYCH NA AUGUSTOWSKICH AKWENACH. PREZES WODNEGO 

OCHOTNICZEGO POGOTOWIA RATUNKOWEGO MA ŻAL DO OBECNEGO BURMISTRZA, ŻE NIE ODPOWIADA NAWET NA SKŁADANE PRZEZ JEGO 
ORGANIZACJĘ WNIOSKI. ANDRZEJ ZARZECKI ZAPOWIADA, IŻ PO OBJĘCIU FUNKCJI BURMISTRZA ZMIENI TĘ SYTUACJĘ.

Zarzecki jest ratownikiem. 
Gdy zaczynaliśmy działalność, 
mieliśmy tylko trzy motorówki i nie 
posiadaliśmy specjalistycznego 
sprzętu, który później udało nam 
się sprowadzić. Od lat staramy się 
rozwijać WOPR. Za czasów burmistrza 
Leszka Cieślika otrzymywaliśmy 

naprawdę dużą pomoc ze strony 
miasta. Niestety po jego odejściu z 
funkcji burmistrza skończyła się nasza 
sielanka -komentował Marek Opolski.
-Augustowskie WOPR wspierają 
niektóre podmioty, natomiast 
obecny burmistrz Karolczuk nie 
raczy nawet udzielać odpowiedzi 
na nasze wnioski o dofinansowanie. 
Zostaliśmy wykluczeni z życia 
tego miasta, a przecież to my 
gwarantujemy bezpieczeństwo na 
akwenach. Dochody z turystyki nijak 
nie przekładają się na ratownictwo 
w Augustowie. Uważam, że z chwilą 
objęcia urzędu burmistrza przez pana 
Andrzeja Zarzeckiego miasto będzie 
nas wspierać -twierdził prezes WOPR.

Andrzej Zarzecki obiecuje pomoc
Do sprawy odniósł się Andrzej 
Zarzecki, kandydat na urząd 
burmistrza Augustowa i ratownik.
-Zrobiliśmy wiele w ostatnich latach 
i mam olbrzymią satysfakcję, że 
dołożyłem do tego swoją cegiełkę. 
Chcę przywrócić WOPR należne mu 
miejsce. Ta aktualnie ogólnopolska 
organizacja powstała właśnie w 
Augustowie, gdy lekarze przyjeżdżali 
wielokrotnie na miejsca śmiertelnych 

wypadków na naszych jeziorach. 
Były to czasy, kiedy w naszym 
mieście przebywało mnóstwo 
turystów i dochodziło niestety do 
wielu dramatów na wodzie. Lekarze i 
pasjonaci postanowili zrobić coś, aby 
nasze jeziora nie stały się grobami. 
WOPR stanowi niezbędny element 
systemu ratownictwa w Augustowie 
podczas każdego sezonu letniego 
-zrelacjonował Andrzej Zarzecki.
-Nasi ratownicy korzystają ze wsparcia 
z województwa, ale w ostatnich latach 
WOPR nie został dostrzeżony przez 
urząd miasta. Jedynie dzięki wsparciu 
sponsorów, m.in. stoczni jachtowych, 
organizacja może funkcjonować, 
pozyskiwać sprzęt, wymieniać silniki, 
etc. Żadne inne miasto turystyczne 
nie może poszczycić się taką historią, 
jaką mamy u siebie, a władze miasta 
zupełnie tego nie dostrzegają. 
Deklaruję, że augustowskie WOPR 
wróci na należne miejsce. Chciałbym, 
by nie tylko jego biuro znajdowało 
się w zasobach miejskich. Ta 
organizacja potrzebuje miejsca do 
przechowywania sprzętu, szkolenia 
ludzi i innych działań -twierdził 
kandydat na burmistrza.

Krzysztof Przekop
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Kilka lat temu Leszek Cieślik zawiązał 
komitet protestacyjny przeciwko 
budowie południowo-wschodniej 
obwodnicy Augustowa. Niedawno 
podzielił się swymi refleksjami z 
mieszkańcami.
-Już w 2020 roku proponowaliśmy na 
sesji, żeby zastopować jakiekolwiek 

Sprzeciw wobec 
niechcianej obwodnicy

LESZEK CIEŚLIK JEST SYMBOLEM WALKI O WYPROWADZENIE RUCHU CIĘŻKIEGO Z AUGUSTOWA. BYŁY BURMISTRZ, PÓŹNIEJSZY POSEŁ I 
OBECNY RADNY INTENSYWNIE ZABIEGAŁ O BUDOWĘ ISTNIEJĄCEJ JUŻ OBWODNICY, KTÓRA ZAKOŃCZYŁA PROBLEM TIR-ÓW W MIEŚCIE 

TURYSTYCZNYM I UZDROWISKOWYM. DZISIAJ CIEŚLIK ZAPOWIADA, ŻE UCZYNI WSZYSTKO, ABY NIE DOPUŚCIĆ DO POWROTU KOSZMARU NA 
ULICE AUGUSTOWA, ZRUJNOWANIA PIĘKNYCH I CENNYCH OBSZARÓW PRZYRODNICZO-REKREACYJNYCH.

działania związane z budową tej 
obwodnicy. Ale obecne władze 
przekonywały, że jest to droga 
militarna, co było zwykłą bzdurą. 
Od 30 lat trasa na Ogrodniki ma 
ograniczenie poruszania się pojazdów 
do 7 ton i komu to przeszkadza? 
Powstała dwupasmowa droga 

szybkiego ruchu Via Baltica, ale 
zamiast tego chce się przekierować 
TIR-y na siedmiometrową jezdnię 
w kierunku Ogrodnik. Generalna 
Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad 
dostała takie zlecenie w ramach 
programu stu obwodnic byłego 
rządu. Zaakceptowano wariant 
zaproponowany już w 2020 roku 
-mówił Leszek Cieślik.
-Ta droga ma przebiegać przez 
dzielnicę Wypusty, ponadto 
przechodzić 150 metrów od jeziora 
Sajno, które jest strefą ciszy. Za 
Silikatami ma znaleźć się węzeł 
obwodnicy i wiadukt nad torami. TIR-y 
mają przejeżdżać przez Studzieniczną. 
Zmienił się rząd, lecz nie zmienił 
się dyrektor północnowschodniego 
oddziału GDDKiA. Po wygraniu 
wyborów jednym z priorytetów będzie 
dla nas to, aby generalna dyrekcja 
całkowicie wycofała się z tej inwestycji. 
Prawdopodobnie taką decyzję 
podejmie minister infrastruktury. 
Będziemy szukali pomocy u osób 
związanych z rządem, które sprzyjają 
Augustowowi -zapewniał Cieślik.

Rowery zamiast ciężarówek
Były burmistrz Augustowa podkreślił, 
że on i jego zaplecze nie są przeciwni 

remontowi drogi krajowej nr 16, 
jednakże celem tej modernizacji 
powinno być uatrakcyjnienie 
turystyczne trasy.
-W Warszawie mogą się nie 
orientować, jaki problem 
przygotowano mieszkańcom 
Augustowa. Myślą zapewne, iż 
wszyscy chcą obwodnicy. Dziwią 
się, że przygotowano projekt i nie 
godzą się na niego mieszkańcy. My 
posiadamy już zachodnią obwodnicę. 
Realizacja zaplanowanej inwestycji 
wiązałoby się z tym, że 27 tysięczny 
Augustów miałby dwie obwodnice 
jako jedno z nielicznych miast obok 
Warszawy. Będziemy zabiegać o 
to, żeby droga do Ogrodnik została 
zmodernizowana na miarę XXI 
wieku i wykonano ścieżki rowerowe 
-powiedział radny miejski.
-Złożymy projekt do urzędu 
marszałkowskiego, żeby wybudować 
ścieżkę rowerową również w kierunku 
Płaskiej. Musimy wykorzystywać 
walory Augustowa, ale także 
pozostałych gmin z terenu powiatu 
augustowskiego. To będzie motorem 
rozwojowym -puentował Leszek 
Cieślik.

Krzysztof Przekop
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Kwiaty jako kiełbasa wyborcza

Zgodnie z przewidywaniami 
aktualne władze Augustowa 
wykorzystały Dzień Kobiet w 
trwającej kampanii wyborczej. 
Burmistrz oraz jego zastępcy 
ruszyli w teren rozdawać kwiaty 
mieszkankom, starając się ocieplić 
swój wizerunek z uwagi na 
zbliżające się wybory. Kampania 
z kwiatami przypomniała głośną 
akcję: „Pączek od burmistrza”. 

Trudno przypomnieć sobie, 
by podobne działania były 
prowadzone w poprzednich latach.
Już nie tylko gigantyczne i drogie 
banery wyborcze mają przekonać 
augustowian do wspierania 
funkcjonującego układu politycznego. 
Władza podjęła niedawno decyzję o 
darmowych przejazdach autobusami 
komunikacji miejskiej dla posiadaczy 
karty mieszkańca, choć ci sami 

ludzie kilka lat temu nie wsparli idei 
wdrożenia karty, proponowanej przez 
byłego pracownika Centrum Sportu 
i Rekreacji w Augustowie Tomasza 
Wasilewskiego.
Po rozdawaniu pączków w tłusty 
czwartek przez burmistrza przyszła 
pora na inny  gest wyborczy. Podczas 
niedawnego Dnia Kobiet, burmistrz i 
jego zastępcy rozdawali kwiaty części 
piękniejszego elektoratu. Znowu 
pojawiają się nurtujące pytania, kto 
zapłacił za kupno tych podarków i 
czy środki na działania ewidentnie 
przypominające kampanię pochodziły 
z budżetu miasta? Czy cała akcja 
miała miejsce w godzinach pracy 
urzędników i czy dostaną z tego tytułu 
swoje normalne wynagrodzenia?

Jak potraktowano kobiety?
Biorąc pod uwagę niedawne 
wydarzenie, przypomnijmy jak 
potraktowane zostały niektóre 
przedstawicielki płci pięknej przez 
obecną władzę. To sprawy, które 
opisywaliśmy w poprzednich 
latach. Jedną z pierwszych decyzji 
obecnego burmistrza po objęciu 
urzędu, było rozstanie się z Katarzyną 
Trochimowicz, powszechnie cenioną 
kierownik wydziału gospodarki 

komunalnej. Pani Katarzyna wsparła 
podczas wyborów z 2018 roku 
poprzednika urzędującego włodarza, 
burmistrza Wojciecha Walulika.
Symbolem wyjątkowo złego 
potraktowania kobiety było 
działanie Filipa Chodkiewicza 
wobec Wiesławy Chrulskiej, czyli 
przyznanie negatywnej oceny pracy 
uznanej i wieloletniej dyrektor Szkoły 
Podstawowej nr 3, uzasadnione 
wieloma fałszywymi zarzutami. 
Postawa Chodkiewicza mogła wynikać 
z faktu, że Chrulska kojarzona była 
z poprzednimi władzami. Dyrektor 
udowodniła swoją rację przed 
sądem. Chodkiewicz zmuszony był ją 
przeprosić za swoje czyny.
Na działania Chodkiewicza narzekała 
także Danuta Jańczak, była dyrektor 
Przedszkola nr 6. Pani Danuta uważała, 
że próbowano odebrać jej zasługi 
za realizację autorskiego projektu, 
czyli ogrodu sensorycznego przy 
placówce. Warto nadmienić też o 
Wioletcie Mursztyn, byłej prezes 
Kodremu. Relacjonowała ona, że 
po nieoczekiwanej utracie pracy 
burmistrz nawet jej nie podziękował i 
nie odebrał od niej telefonu.

Krzysztof Przekop
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ODDAJCIE SWÓJ GŁOS ODDAJCIE SWÓJ GŁOS 
NA DRUŻYNĘ ANDRZEJA NA DRUŻYNĘ ANDRZEJA 

ZARZECKIEGO ZARZECKIEGO 

ROZMOWA Z MARKIEM SZNEJDEREM, KANDYDATEM NA RADNEGO MIEJSKIEGO KOALICJI 
OBYWATELSKIEJ (OKRĘG NR 4, DZIELNICA BORKI) 

Zasiada pan obecnie w Radzie 
Miasta Augustowa. Ma pan 
więc już spore doświadczenie 
jako samorządowiec. Praca w 
mijającej kadencji nie należała do 
najłatwiejszych. 
-Udział w radzie, pewnie nie tylko 
dla mnie, był dużym wyzwaniem. To 
była dość trudna rada. Nie mieliśmy 
w niej większości i trudno było 
nam przeforsować nasze pomysły. 
Tym bardziej, że podejście ekipy 
rządzącej do naszych rozwiązań 
nie zawsze było przychylne. Nie jest 
tajemnicą, że mamy duże uwagi do 
sposobu prowadzenia obrad przez 
przewodniczącą.  Mam tu na myśli 
niedopuszczanie do głosu radnych, 
czy bardzo częste go odbieranie. 
Zmiana, a wręcz ucywilizowanie 
funkcjonowania rady jest niezbędne. 
Podejście do każdego radnego 
powinno być jednakowe. Do głosu 
powinni być dopuszczani goście, a 
przede wszystkim mieszkańcy. Nie 
można dopuścić, aby mieszkańcy 
czekali ze swoimi sprawami na koniec 
obrad i otrzymywali głos na parę 
minut, a czasami nawet sekund. Zmian 
wymaga regulamin i statut rady. 

Mimo tych wspomnianych 
trudności, jednak zdecydował się 
pan ubiegać o mandat radnego. 
-Tak. Decyzje w mieście podejmuje 
rada, a burmistrz te decyzje powinien 
wykonywać. To rada decyduje o 
wszystkich kwestiach, a jak nie 

ma w niej dialogu, to trudno jest 
dobrze tym miastem rządzić. Na 
pewno trudnym zadaniem będzie 
podniesienie prestiżu radnego, bo 
wydaje mi się, że troszkę on podupadł 

w ostatnim okresie. I to jest jeden z 
powodów, dlaczego zdecydowałem 
się kandydować. Właśnie dlatego, bo 
rada była taka trudna i nie udało się 
w niej przeforsować wielu naszych 
pomysłów. Startuję, bo jeszcze czuję 
mnóstwo energii i siły. Nie są mi obce 
problemy miasta. Angażuję się w życie 
społeczne miasta i mam nadzieję, że 
jeszcze moje doświadczenie może 
się przydać radzie, miastu i jego 
mieszkańcom.

Jakie widzi pan problemy 
Augustowa, które pilnie należy 
rozwiązać? 
-Przede wszystkim nasz komitet 
wyborczy jest drużyną i chcemy 
realizować wspólny program i 

wspierać Andrzeja Zarzeckiego, 
kandydata na burmistrza. Na pewno 
wiele jeszcze jest do zrobienia 
w mojej dzielnicy. To jest osiedle 
głównie domków jednorodzinnych 
i jego mieszkańcy potrzebują 
dobrej komunikacji. Brakuje 
jeszcze modernizacji wielu dróg, 
parkingów i oświetlenia. Problemem 
jest ogrzewanie. Część domów ma 
wymienione piece albo korzysta z 
miejskiej ciepłowni, ale na osiedlu jest 
mnóstwo tak zwanych kopciuchów. 
Trzeba jeszcze zainwestować w 
ciepłownię i w rozbudowę sieci. Jeżeli 
odbiorców ciepła będzie więcej, to 
będzie ono tańsze. Zaprzepaściliśmy 
potencjał związany z uzdrowiskiem. 
Lista błędów obecnych władz jest 
długa. Niewybaczalną rzeczą było 
zburzenie Postiwu. Mamy zaniedbany 
Atol, niszczejącą, niedawno 

Podczas funkcjonowania 
obecnej rady wielokrotnie 
pokazaliśmy, że stoimy po 
stronie mieszkańców. 

wybudowaną bazę sportów wodnych. 
Obecna władza zapomniała o tym, 
że kolejnemu pokoleniu należy 
zostawić przeprowadzone inwestycje 
w dobrym stanie. Nie można niczego 
powstałego wcześniej niszczyć. 
Należy pamiętać też o przeszłości, 
teraźniejszości i o przyszłości. Czas 
na realne działania, które oznaczają 
rozwój. Należy zaufać ludziom, którzy 
są doświadczeni i na pierwszym 
miejscu stawiają mieszkańców 
i ich potrzeby. Zresztą podczas 
funkcjonowania obecnej rady 
wielokrotnie pokazaliśmy, że stoimy 
po stronie mieszkańców. Dlatego 
zaufajcie nam i oddajcie swój głos na 
drużynę Andrzeja Zarzeckiego. 

Rozm. Beata Perzanowska 

Czas na realne działania, 
które oznaczają rozwój. 
Należy zaufać ludziom, 
którzy są doświadczeni i na 
pierwszym miejscu stawiają 
mieszkańców i ich potrzeby. 

Trzeba jeszcze zainwestować 
w ciepłownię i w rozbudowę 
sieci. Jeżeli odbiorców ciepła 
będzie więcej, to będzie ono 
tańsze.
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Zastanawiasz się, jak odbierać TVS?

TELEWIZJA
NAZIEMNA

Jesteśmy dostępni u Ciebie z nadajników satelitarnych i poprzez sieci kablowe.
Oglądaj swoje ulubione programy w TVS!
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OBWIESZCZENIE 
o wszczęciu postępowania administracyjnego 

 
 Zgodnie z art. 49 i art. 61 § 4 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity Dz. U. z 2023 r. poz. 775 z późn. zm.) oraz art. 11d ust. 5 ustawy z 
dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg 
publicznych (tekst jednolity Dz. U. z 2023 r., poz. 162) 
 

zawiadamiam 
 

że na wniosek z dnia 13.02.2024 r., Wójta Gminy Augustów zostało wszczęte postępowanie 
administracyjne w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej: 
„Rozbudowa drogi gminnej Nr 102648B (Wieś Gabowe Grądy) do drogi powiatowej Nr 1220B” w 
zakresie: rozbudowy drogi utwardzonej o nawierzchni bitumicznej o szerokości jezdni 3,50 m z 
poboczami o szerokości 0,75 m, przebudowy istniejących zjazdów o nawierzchni żwirowej, wykonania 
skarp przydrożnych oraz wycinki drzew i krzewów kolidujących z inwestycją. Inwestycja usytuowana 
będzie na działkach drogowych nr ewid.: 63 obręb Gabowe Grądy, oraz na działkach, które powstaną 
w wyniku podziału działek tj: 
obręb Promiski: 
174/4 o powierzchni 0,0548 ha (z podziału dz. 174/1 na dz. nr 174/3, 174/4 i 174/5), 
(działki oznaczone tłustym drukiem są przeznaczone do włączenia w pas drogi publicznej),  
na działkach, na których zachodzi konieczność czasowego zajęcia terenu nr ewid.: 
- 539 obręb Promiski w celu dowiązania wysokościowego zjazdu; 
 Zgodnie z art. 49 Kpa, informuję, iż zawiadomienie uważa się za dokonane po upływie 14 dni 
od daty podania niniejszego obwieszczenia do publicznej wiadomości tj. od daty ukazania się 
obwieszczenia na tablicy ogłoszeń, stronie internetowej (BIP) Starostwa Powiatowego w Augustowie, 
na tablicy ogłoszeń i stronie internetowej Urzędu Gminy Augustów oraz w prasie lokalnej Przegląd 
Powiatowy w Augustowie. Obwieszczenie umieszczono w prasie w dniu 14.03.2024 r., na tablicach 
ogłoszeń i na stronach internetowych w dniach od 14.03.2024 r. do 28.03.2024 r.. 
 Stosownie do art. 10 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania 
administracyjnego informuję, że strony postępowania mogą zapoznać się ze zgromadzonymi 
materiałami w tej sprawie i dokumentacją techniczną oraz zgłaszać uwagi do zebranych materiałów w 
Wydziale Architektury i Budownictwa Starostwa Powiatowego w Augustowie przy ul. 3-Maja 29 w 
pokoju nr 13 od poniedziałku do piątku w godzinach od 730 - 1500  w terminie do dnia 04.04.2024 r. 

STAROSTA AUGUSTOWSKI 

OBWIESZCZENIE 
o wszczęciu postępowania administracyjnego 

 
 Zgodnie z art. 49 i art. 61 § 4 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity Dz. U. z 2023 r. poz. 775 z późn. zm.) oraz art. 11d ust. 5 ustawy z 
dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg 
publicznych (tekst jednolity Dz. U. z 2023 r., poz. 162) 
 

zawiadamiam 
 

że na wniosek z dnia 13.02.2024 r., Wójta Gminy Augustów zostało wszczęte postępowanie 
administracyjne w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej: 
„Rozbudowa drogi gminnej Nr 102648B (Wieś Gabowe Grądy) ok skrzyżowania do posesji Gabowe 
Grądy nr 13” w zakresie: rozbudowy drogi utwardzonej o nawierzchni bitumicznej o szerokości jezdni 
3,50 – 5,00 m z poboczami o szerokości 0,75 m, przebudowy istniejących zjazdów o nawierzchni 
żwirowej, wykonania skarp przydrożnych oraz wycinki drzew i krzewów kolidujących z inwestycją. 
Inwestycja usytuowana będzie na działkach drogowych nr ewid.: 63 obręb Gabowe Grądy, oraz na 
działkach, które powstaną w wyniku podziału działek tj: 
obręb Promiski: 
167/1 o powierzchni 0,0868 ha (z podziału dz. 167 na dz. nr 167/1 i 167/2), 
obręb Gabowe Grądy: 
64/1 o powierzchni 0,0026 ha (z podziału dz. 64 na dz. nr 64/1 i 64/2), 
(działki oznaczone tłustym drukiem są przeznaczone do włączenia w pas drogi publicznej),  
na działkach, na których zachodzi konieczność czasowego zajęcia terenu nr ewid.: 
- 167/2 (z podziału dz. 167) obręb Promiski w celu dowiązania wysokościowego zjazdu; 
- 106, 107/1 obręb Gabowe Grądy w celu dowiązania wysokościowego zjazdów; 
 Zgodnie z art. 49 Kpa, informuję, iż zawiadomienie uważa się za dokonane po upływie 14 dni 
od daty podania niniejszego obwieszczenia do publicznej wiadomości tj. od daty ukazania się 
obwieszczenia na tablicy ogłoszeń, stronie internetowej (BIP) Starostwa Powiatowego w Augustowie, 
na tablicy ogłoszeń i stronie internetowej Urzędu Gminy Augustów oraz w prasie lokalnej Przegląd 
Powiatowy w Augustowie. Obwieszczenie umieszczono w prasie w dniu 14.03.2024 r., na tablicach 
ogłoszeń i na stronach internetowych w dniach od 14.03.2024 r. do 28.03.2024 r.. 
 Stosownie do art. 10 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania 
administracyjnego informuję, że strony postępowania mogą zapoznać się ze zgromadzonymi 
materiałami w tej sprawie i dokumentacją techniczną oraz zgłaszać uwagi do zebranych materiałów w 
Wydziale Architektury i Budownictwa Starostwa Powiatowego w Augustowie przy ul. 3-Maja 29 w 
pokoju nr 13 od poniedziałku do piątku w godzinach od 730 - 1500  w terminie do dnia 04.04.2024 r. 

STAROSTA AUGUSTOWSKI 
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Rozmowa z Krzysztofem Jurgielem, 
europosłem EKR/PiS i członkiem 
Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi w 
Parlamencie Europejskim.

Panie Pośle, w całej Europie 
trwa bunt rolników przeciwko 
Zielonemu Ładowi, który został 
ogłoszony zaledwie w 2019 r. Jakie 
były założenia tego projektu?
-Zielony Ład to pakiet inicjatyw 
politycznych, którego celem jest 
podjęcie szeregu inicjatyw w ściśle 
powiązanych ze sobą obszarów np. 
w dziedzinie klimatu, środowiska, 
energii, transportu, przemysłu, 
rolnictwa oraz zrównoważonego 
finansowania. Europejski Zielony Ład 
liczy 49 strategii. Chodzi głównie o 
to, żeby państwa członkowskie UE 
zobowiązały się do ograniczenia 
emisji gazów cieplarnianych netto 
o co najmniej 55 proc. do 2030 r. w 
porównaniu z poziomami z 1990 r. i 
osiągnięcie neutralności klimatycznej 
do 2050 r.

Szereg z tych planów odnosi się do 
rolnictwa.
-W 2020 r. Komisja Europejska 
opublikowała strategię „Od pola do 
stołu”, której celem jest zapewnienie 
zdrowszej żywności oraz „Strategię 
na rzecz bioróżnorodności 2030”- 
objęcie ochroną 30 proc. terenów 
lądowych i morskich. Bruksela chce 
także znacznego ograniczenia użycia 
pestycydów, antybiotyków i nawozów 
sztucznych. Dodatkowo w planach 
znalazł się obowiązek ugorowania 4 
proc. gruntów o powierzchni powyżej 
10 ha.

Czy to prawda, że Komisja 
Europejska nie przedstawiła 
skutków finansowych
EZŁ?
-Tak, nie znamy skutków 
Europejskiego Zielonego Ładu. 
Uważam, że konsekwencje wdrażania 
EZŁ powinny być sukcesywnie 
przedstawiane przy każdym 
dokumencie, natomiast były jedynie 
prognozy, że w wyniku wprowadzenia 
Zielonego Ładu spadnie produkcja 
rolnicza o 12 proc. Na pewno wzrosną 
też koszty tej produkcji związane z 
redukcją środków ochrony roślin, czy 
redukcją gazów cieplarnianych.
W sprawach skutków wdrążania EZŁ 
wystąpiłem z zapytaniem do Komisji 
Europejskiej, z prośbą o wskazanie 
kosztów, a także do rządu polskiego, 
chcąc zwrócić uwagę na zagrożenie 
dla polskiej gospodarki, w tym 
rolników.

Tymczasem cztery lata 

temu przestrzegał Pan w 
Europarlamencie przed 
negatywnymi skutkami Zielonego 
Ładu.
-W PE mówiłem niejednokrotnie 
przestrzegałem przed negatywnymi 
skutkami Zielonego Ładu, że obieramy 
niewłaściwy kierunek, ponieważ 
wdrażanie wspomnianych dwóch 
strategii doprowadzi do poważnego 
spadku opłacalności produkcji rolnej 
we wszystkich sektorach. Z powodu 
mniejszego nawożenia i ograniczeń 
środków ochrony roślin plony 
niewątpliwie się obniżą. Natomiast cele 
redukcyjne dotyczące emisji gazów 
cieplarnianych wpłyną na znaczne 
ograniczenia liczebności stad bydła, 
trzody chlewnej i drobiu.
Uważam, że proponowany system 
przepisów, nakazów i zakazów, jest 
wypaczony, a górnolotne ideały są 
w istocie utopijne. Jeśli w Europie 
zabraknie żywności po przystępnej 
cenie to będzie ona sprowadzana 
z krajów, gdzie dbałość o ochronę 
środowiska, rygory w zakresie 
środków ochrony roślin, mają 
niewielkie znaczenie. Moje osobiste 
działania jako posła do PE zmierzały 
i nadal zmierzają do zawieszenia 
realizacji założeń EZŁ, kiedy wybuchła 
pandemia koronawirusa. Pismem z 
dnia 26 marca 2020 r. zwróciłem się 
do premiera Mateusza Morawieckiego 
z wnioskiem o podjęcie inicjatywy 
w celu pilnej weryfikacji Zielonego 
Ładu, postulowałem zawieszenie 
harmonogramu, ponieważ sytuacja 
była bez precedensu. Również 
działania ówczesnego Ministra 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi były 
niewystarczające. W tym samym 
czasie ówczesny minister rolnictwa 
Jan Krzysztof Ardanowski wskutek 
swoich działań stracił 1,3 mld euro dla 
polskiej wsi.

Jak pan ocenia działania komisarza 
UE ds. rolnictwa Janusza 
Wojciechowskiego?
-Myślę, że bardzo dużo zrobił dla 
polskich rolników, szczególnie 
przy uruchamianiu krajowych 
instrumentów wsparcia, dopłaty 
do pszenicy i nawozów, czy do 
ubezpieczeń. W ramach Komisji 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi PE, w której 
pracuję, proponował bardzo korzystne 
rozwiązania dla rolników. Natomiast 
trzeba pamiętać, że o wszystkim 
decyduje Rada Europejska.

Dziś już wiemy, że duża część 
rolników ponosi wysokie koszty 
produkcji w związku z Zielonym 
Ładem. Jak można je ograniczyć?
-Na początku chcę podkreślić, że 

Kryzys unijnej polityki 
rolnej

W PE mówiłem niejednokrotnie przestrzegałem przed negatywnymi 
skutkami Zielonego Ładu, że obieramy niewłaściwy kierunek, ponieważ 
wdrażanie wspomnianych dwóch strategii doprowadzi do poważnego spa-

jeśli chodzi o głosowania w PE to 
wszyscy posłowie naszej grupy 
EKR (Europejscy Konserwatyści 
i Reformatorzy) byli przeciwko 
rezolucji dotyczącej zaleceń różnego 
rodzaju w ramach EZŁ. Trzeba szybko 
wprowadzić w życie zapowiadane 
zmiany przez KE. Na przykład 
likwidacja 4 proc. odłogowania 
gruntów ornych, o co walczyłem w 
parlamencie. Ważna jest również 
propozycja, aby w perspektywie 
średnioterminowej wyłączyć z 

obowiązku zgodności ze wszystkimi 
normami GAEC, czyli praktykami 
dobrej kultury rolnej zgodnej z 
ochroną środowiska, gospodarstwa 
o wielkości poniżej 10 ha. Będzie 
to wyraźnie odczuwalna ulga, 
szczególnie w Polsce, ze względu na 
wyjątkowe rozdrobnienie naszych 
gospodarstw rolnych. Zgodnie 
z aktualnym spisem rolnym w 
naszym kraju do poniżej 10 ha jest 
łącznie blisko 950 tys. gospodarstw 
(na 1340 tys. ubiegających się o 

NEW LOGO 2020   BRAND MANUAL



15P R Z E G L Ą D  P O W I A T O W Y  Ł Ą C Z Y M Y  A U G U S T Ó W14 MARCA 2024 R. DZIENNIKPOWIATOWY.PL

Kryzys unijnej polityki 
rolnej

dku opłacalności produkcji rolnej we wszystkich sektorach. Z powodu 
mniejszego nawożenia i ograniczeń środków ochrony roślin plony niewą-
tpliwie się obniżą. 

Ukrainy. Nasi rolnicy z tego powodu 
popadają w długi, bo nie mają 
gdzie sprzedać swoich płodów po 
cenach gwarantujących opłacalność 
produkcji. Po to jest rząd, państwo, by 
zabezpieczyć minimum opłacalności. 
Jeśli się nie da, to w trybie pilnym 
przynajmniej to zrekompensować. 
Ponadto – jak sygnalizują sami rolnicy 
– produkty wjeżdżające z Ukrainy 
do Polski są bardzo kiepskiej jakości. 
Część zbóż jest zepsuta, mokra i nie 
spełnia europejskich norm. Uważam, 
że nasze państwo powinno mieć 
kontrolę nad tym, co wjeżdża, ile i 
jakiej jakości.
Swego czasu jako minister rolnictwa 
wyszedłem z pomysłem, by powołać 
jedną służbę w całości odpowiedzialną 
za kontrolę takich towarów na granicy. 
Miała to być Państwowa Inspekcja 
Bezpieczeństwa Żywności, która 
kompleksowo mogłaby sprawdzić 
produkty na granicy, tak jak jest w 
większości krajów UE. U nas takich 
służb jest pięć. To jeden z powodów 
dzisiejszych kłopotów.
To co aktualnie dzieje się w naszym 
kraju, a dotyczy rolnictwa, wymaga 
szczególnej troski i współpracy 
wszystkich sił politycznych 
działających na wsi. Wobec tego 
co się dzieje za naszą wschodnią 
granicą, wyzwań jakie stoją przed 
nami powinniśmy niezależnie od 
różnic politycznych wspólnie działać 
na rzecz stabilności i trwałości 
rodzinnego gospodarstwa rolnego. 
W szczególności słuchać słusznych 
postulatów rolników i tworzyć prawne 
zmiany na poziomie Wspólnotowej 
Polityki Rolnej UE i prawa krajowego 
dla opłacalnej produkcji rolnej.

Jakie pilne działania powinna 
podjąć Komisja Europejska, by 
pomóc rolnikom?
-Aktualna sytuacja w naszym 
kraju, szerzej w większości państw 
członkowskich UE dotycząca 
rolnictwa, wymaga szczególnej 
troski i współpracy wszystkich sił 
politycznych działających na wsi.
Czekamy na konkrety, że aktualnie 
rządzący podejmą skuteczną 
interwencję w Komisji Europejskiej 
na rzecz niekontrolowanego napływu 
produktów rolnych z Ukrainy. Ponadto 
w pilnym trybie Komisja powinna 
przyjąć rezygnację z całkowitego 
ugorowania gruntów rolnych. To 
jest czas na konkrety, rolników nie 
wolno lekceważyć. Należy dokonać 
przeglądu innych norm i wymagań 
GAEC.  
Dla pojedynczego rolnika 
należy radykalnie i trwale zdjąć 
biurokratyczne obciążanie. 
Biurokracja stała się aktualnie barierą, 
która blokuje rozwój i ogranicza 
dostępność pojedynczego rolnika do 
poszczególnych sposobów wsparcia 
w ramach Wspólnotowej Polityki 
Rolnej i wsparcia krajowego. Wydaje 
się za uzasadnioną nowa jakość pracy 
Ośrodków Doradztwa Rolniczego 
i  szerszej reformy w zakresie usług 
dla rolnika. Praca i wysiłek rolnika 
zasługują na należny szacunek i takie 
rozwiązania, które zagwarantują 
trwałość, opłacalność i przyszłość 
europejskiego, w tym polskiego 
rolnictwa.

Rozmawiał Waldemar Staszyński

dopłaty bezpośrednie). Na poparcie 
zasługuje propozycja redukcji 
częstotliwości kontroli na terenach 
gospodarstw o 50 proc. Jako poseł 
kontrsprawozdawca EKR w pracach 
PE starałem się, aby szczególnie 
jasne i czytelne były przepisy 
określające odpowiedzialność 
rolników i administracji krajowych 
za ewentualne błędy rachunkowe 
(aby rolnicy nie byli karani za błędy 
nieumyślne) a także, aby jasno określić 
zasady odstępstw od spełnienia 

wymogów na gruncie tzw. siły wyższej 
(klęsk żywiołowych). Dobrze, że 
Komisja deklaruje doprecyzowanie 
tych przepisów.

Polscy rolnicy do palety 
zastrzeżeń i postulatów dopisują 
niekontrolowany import 
produktów rolnych z Ukrainy. Jak 
ten problem można rozwiązać?
-Tak, popieram protesty i postulat 
rolników dotyczący niekontrolowanego 
importu produktów rolnych z 
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